
 
 

 
 
 
 
 

Møteprotokoll 
 
 
 
Utvalg: Verneområdestyret for SVR 
Møtested: Kristiansand, Clarion Hotel Ernst 
Dato: 23.01.2020 
Tidspunkt: 14:00 

 
 
 
Følgende faste medlemmer møtte: 
 
Navn Funksjon 
Gerd Helen Bø 
Janne Nystøl 
Sigbjørn Fossdal 
Bjørn Laugaland 
Jan Dalen 
Steinar Kyrvestad 
Stanley Wirak 
Jonny Liland 
Margrethe Handeland 
 

Medlem 
Medlem 
Medlem 
Styreleder 
Medlem 
Medlem 
Medlem 
Nestleder 
Medlem 

  
Følgende medlemmer hadde meldt forfall: 
 
Navn Funksjon 
Margrete Dyjsaland Medlem 
Per Sverre Kvinlog Medlem 
Inger Lise Stulien 
Henry Tendenes 
 

Medlem 
Medlem 

  
  
  
  
  
  

 
 



 
 
Følgende varamedlemmer møtte: 
 
Navn Møtte for 
Tom Kalsås                               
Malin Stokkeland  
Margunn Nedrebø   
Leif Rune Reiersdal  

Margrete Dysjaland 
Per Sverre Kvinlaug 
Henry Tendenes 
Inger Lise Stulien 

  
 
Merknader 
Varighet av møtet: 7 timer 22.1 og 7 timer 23.1 
 

 
 
Fra administrasjonen møtte: 
Navn Stilling 
Alf Odden 
Jørn Haug 
Guro Sødergren 

Verneområdeforvalter 
Verneområdeforvalter 
Verneområdeforvalter 

 
 
Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at det som er ført på de sidene vi har signert i møteboka, 
er i samsvar med det som ble vedtatt på møtet. 
 
 
______________________  _______________________ 
Bjørn Laugaland Margrethe Handeland 
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ST 1/20 Godkjenning av innkalling og saksliste 

Saksprotokoll i Verneområdestyret for SVR - 23.01.2020  
Ingen merknad 
 
 
 

ST 2/20 Val av en representant til å skrive under møteprotokollen 
saman med styreleiar 

Saksprotokoll i Verneområdestyret for SVR - 23.01.2020  

Vedtak 
Margrethe Handeland og Bjørn Laugaland 
 



 

ST 3/20 Konstituering av verneområdestyre for Setesdal Vesthei, 
Ryfylkeheiane og Frafjordheiene 2020-2023 

Saksprotokoll i Verneområdestyret for SVR - 23.01.2020  

Vedtak 
Nytt verneområdestyre for SVR ble konstituert.  
 
Valg av leder 
Bjørn Laugaland ble gjenvalgt som leder for de to første åra i perioden (2020 – 2021). 
Jonny Liland ble valgt som nestleder for samme periode. 
For de to siste åra i perioden (2022 – 2023) ble Jonny Liland valgt som leder og med 
Bjørn Laugaland som nestleder.  
 
Valg av arbeidsutvalg: Bjørn Laugaland, Jonny Liland, Steinar Kyrvestad, Inger Lise 
Stulien og Gerd Helen Bø 
 
For valg i neste styreperiode (2024 – 2027) må det nedsettes en valgkomite som 
innstiller kandidater til leder, nestleder og arbeidsutvalg. 
Forvaltningssekretariatet hører med Miljødirektorat om supplering av styrevedtektene 
om dette. Alternativt utarbeider styret egen instruks.  
 
 
 

Forvalters innstilling 
Forvaltar har ikkje innstilling i denne saka. Styret vel sjølv leiar og nestleiar og kan i 
samsvar med vedtektene oppnemnde eit arbeidsutval (AU) 
 
 
 

ST 4/20 Møteplan for verneområdestyre for Setesdal Vesthei, 
Ryfylkeheiane og Frafjordheiane 2020 

Saksprotokoll i Verneområdestyret for SVR - 23.01.2020  

Vedtak 
Møteplan for 2020: 
 
18. mars 
10 – 12 juni 
16. september 
19. november 
 
 



Forvalters innstilling 

Verneområdestyret vedtar møteplanen. Forslag til datoer er godkjent og diskutert i 
plenum. Styremedlem må melde avbud om den aktuelle dato ikke skulle passe.  
 

ST 5/20 Heiplanen - innspel til handlingsprogrammet 2020 - 2024 

Saksprotokoll i Verneområdestyret for SVR - 23.01.2020  

Vedtak 
Enstemmig vedtatt som innstilt fra arbeidsutvalget. 
 
 

Saksprotokoll i AU i verneområdestyret for SVR - 04.10.2019  
 
Handsaming i møte: 
Arbeidsutvalet meiner saka burde vore handsama i verneområdestyret. Den korte 
uttalefristen gjer dette vanskeleg.  
 
Arbeidsutvalet tar atterhald om at verneområdestyret kjem med supplerande innspel 
etter møte i verneområdestyret 13. desember. 
 
I forslag til tiltak i handlingsprogrammet er det enkelte stader nytta Setesdalsheiane 
som geografisk avgrensing på tiltak.  
Arbeidsutvalet meiner det må famne heile heiplanområdet.  
 
Samrøystes vedteken som innstilling men med tillegg som nemnd ovanfor  
 

Vedtak i arbeidsutvalet 
Arbeidsutvalet meiner saka burde vore handsama i verneområdestyret. Den korte 
uttalefristen gjer dette vanskeleg.  
Arbeidsutvalet tar atterhald om at verneområdestyret kjem med supplerande innspel 
etter møte i verneområdestyret 13. desember. 
 
Arbeidsutvalet har følgjande innspel til handlingsprogrammet for Heiplanen 2020 – 
2024: 
 

 For å sikre ei god og kontinuerleg oppfølging av Heiplanen bør fylkeskommunen 
vurdere om det skal øyremerkast ein stillingsressurs til dette. 

 Arbeidsutvalet er kritisk til etablering av eit nytt segment av turistløyper i verneområda 
kalla historiske vandreruter. Slike ruter vil i mange høve stri mot føringar om styring og 
kanalisering av ferdsel slik det er lagt opp til i forvaltningsplan og besøksstrategi for 
SVR. Fleire av desse går på tvers av heia gjennom sårbare villreinområde. Om slike 
skal etablerast må det avgrensast til eksisterande merka turistløyper som allereie er 
lokalisert i dei gamle ferdselsårene og i område som toler meir ferdsel og aktivitet. Det 
må også vera eit krav at slik etablering vert ein del av kommunane sine sti- og 
løypeplanar.  



 Verneområdestyret ønskjer ei rolle i planlegging og gjennomføring av dei årlege 
Heiplansamlingene. Det bør settast i saman ei breiare programkomite der også politisk 
side er representert. 

 Arbeidsutvalet stiller spørsmål om behovet for ein felles kunnskapsportal om heia. Ein 
slik portal er ressurskrevjande og dei fleste er godt kjend med kor ein hentar ut aktuell 
informasjon. I staden bør ressursane nyttast til å blåse liv i eksisterande nettside for 
Heiplanen (www.heiplanen.no) 

 Fylkeskommunane i samråd med kommunane avgjer behovet for revidering av 
Heiplanen. Arbeidsutvalet si vurdering er at det ikkje er behov for dette i komande fire-
års periode og syner til vurderingar i saka.  

 Prøveprosjekt adaptiv løypeforvaltning av skiløyper er nå i sin heilskap teken inn i 
verdiskapingsprosjektet der SVR er prosjekteigar. Dette bør kome fram i 
handlingsprogrammet. 

 Rapporten frå det siste GPS-merkeprosjektet ligg nå føre. Tilrådinga i rapporten bør 
forankrast i handlingsprogrammet. SVR er allereie involvert i oppfølging av nokre av 
desse. Dette gjeld flytting av Øyuvsbu turisthytte med tilhøyrande løypenett, nedlegging 
av Storsteinen turisthytte og omlegging av løypenettet kring Blåsjø, avgrensing av 
ferdsel på veg til Store Urevatn. 

 I forslag til tiltak i handlingsprogrammet er det enkelte stader nytta Setesdalsheiane 
som geografisk avgrensing. Dette må endrast slik at det famnar heile heiplanområdet.  

 
Forvaltars innstilling 
Arbeidsutvalet har følgjande innspel til handlingsprogrammet for Heiplanen 2020 – 2024: 
 

 For å sikre ei god og kontinuerleg oppfølging av Heiplanen bør fylkeskommunen 
vurdere om det skal øyremerkast ein stillingsressurs til dette. 

 Arbeidsutvalet er kritisk til etablering av eit nytt segment av turistløyper i verneområda 
kalla historiske vandreruter. Slike ruter vil i mange høve stri mot føringar om styring og 
kanalisering av ferdsel slik det er lagt opp til i forvaltningsplan og besøksstrategi for 
SVR. Fleire av desse går på tvers av heia gjennom sårbare villreinområde. Om slike 
skal etablerast må det avgrensast til eksisterande merka turistløyper som allereie er 
lokalisert i dei gamle ferdselsårene og i område som toler meir ferdsel og aktivitet. Det 
må også vera eit krav at slik etablering vert ein del av kommunane sine sti- og 
løypeplanar.  

 Verneområdestyret ønskjer ei rolle i planlegging og gjennomføring av dei årlege 
Heiplansamlingene. Det bør settast i saman ei breiare programkomite der også politisk 
side er representert. 

 Arbeidsutvalet stiller spørsmål om behovet for ein felles kunnskapsportal om heia. Ein 
slik portal er ressurskrevjande og dei fleste er godt kjend med kor ein hentar ut aktuell 
informasjon. I staden bør ressursane nyttast til å blåse liv i eksisterande nettside for 
Heiplanen (www.heiplanen.no) 

 Fylkeskommunane i samråd med kommunane avgjer behovet for revidering av 
Heiplanen. Arbeidsutvalet si vurdering er at det ikkje er behov for dette i komande fire-
års periode og syner til vurderingar i saka.  

 Prøveprosjekt adaptiv løypeforvaltning av skiløyper er nå i sin heilskap teken inn i 
verdiskapingsprosjektet der SVR er prosjekteigar. Dette bør kome fram i 
handlingsprogrammet. 

 Rapporten frå det siste GPS-merkeprosjektet ligg nå føre. Tilrådinga i rapporten bør 
forankrast i handlingsprogrammet. SVR er allereie involvert i oppfølging av nokre av 
desse. Dette gjeld flytting av Øyuvsbu turisthytte med tilhøyrande løypenett, nedlegging 
av Storsteinen turisthytte og omlegging av løypenettet kring Blåsjø, avgrensing av 
ferdsel på veg til Store Urevatn. 

http://www.heiplanen.no/


 
 
 
 
 

ST 6/20 Eventuelt 

Saksprotokoll i Verneområdestyret for SVR - 23.01.2020  
 
Verneområdestyret ønsker mere kunnskap om effekten av sauebeite i verneområdet. 
Forvaltningssekretariatet kontakter Gunnar Austrheim (NTNU) som hadde innlegg på 
styremøtet 13.12.20 for å høre om hvilke forskningsprosjekt de kan se for seg i SVR. 
Forvaltningssekretariatet lager i tillegg et notat om kunnskapsstatus på effekter av 
sauebeite. 
 
 
 


